2025-2026学年度第一学期期中质量检测

高二英语试题参考答案

2025.11

第一部分: 听力(共两节,满分30分)

1-5 A C C A B 6-10 C C A B A 11-15 C A C B B 16-20 A B B A B

第二部分:阅读理解(共两节,满分50分)

第一节(共15个小题;每小题2.5分,满分37.5分)

21—23 CDD

24—27 D C B D 28—31 C A D A 32-35 B B B C

第二节(共5个小题;每小题2.5分,满分12.5分)

36—40 E D B G A

第三部分:语言运用(共两节,满分30分)

第一节 完形填空(共15个小题;每小题1分,满分15分)

41—45 ABACD 46—50 BBDAA 51—55 DAABC

第二节 语法填空(10个小题;每小题1.5分,满分15分)

56. architectural 57. Shaped

58. themselves 59. truly

60. a

61. to draw 62. that/which

63 . into/to

64. be harvested

65. enables

第四部分:写作(共两节,满分40分)

第一节 应用文写作(满分 15 分)

(一)评分原则

- 1.本题总分为15分,按5个档次给分。
- 2. 评分时, 先根据文章的内容和语言初步确定其所属档次, 然后以该档次的要求来衡量、确定或 调整档次,最后给分。
- 3.词数少于60 或多于100,从总分中减去2分。
- 4. 评分时, 应从内容要点、应用词汇和语法结构的丰富性和准确性及上下文连贯性等方面考察。
- 5. 拼写与标点符号是语言准确性的一个方面,评分时应视其对交际的影响程度予以考虑。英、美 拼写及词汇用法均可接受。
- 6.如书写较差,以致影响理解,分数降低一个档次。

(二)各档次的给分范围和要求

档次	描述
第五档 (13—15)	完全完成了试题规定的任务
	—覆盖所有内容要点。
	—应用了较多的语法结构和词汇。
	一语法结构或词汇方面有些许错误,但为尽力使用较复杂结构或较高级
	词汇所致; 具备较强的语言运用能力。
	一有效地使用了语句间的连接成分,使全文结构紧凑。
	完全达到了预期的写作目的。
	完全完成了试题规定的任务
第四档 (10—12)	一虽漏掉 1、2 个次重点,但覆盖所有主要内容。
	—应用的语法结构和词汇能满足任务的要求。 ——法计估检查是还有否定用其本格较。
	一语法结构或词汇方面应用基本准确,些许错误主要是因尝试较复杂语法结构或词汇所致。
	□ □ □ □ □ □ □ □ □ □ □ □ □ □ □ □ □ □ □
	达到了预期的写作目的。
	基本完成了试题规定的任务
第三档 (7—9)	—虽漏掉一些内容,但覆盖所有主要内容。
	一应用的语法结构和词汇能满足任务的要求。
	—有一些语法结构或词汇方面的错误,但不影响理解。
	—应用简单的语句间连接成分,使全文内容连贯。
	整体而言,基本达到了预期的写作目的。
第二档(4—6)	未适当完成试题规定的任务
	—漏掉或未描述清楚一些主要内容,写了一些无关内容。
	—-语法结构单调,词汇项目有限。
	一有一些语法结构或词汇方面的错误, ₋ 影响了对写作内容的理解。
	一较少使用语句间的连接成分,内容缺乏连贯性。
	信息未能清楚地传达给读者。 未完成试题规定的任务
第一档 (1—3)	
	—明显漏掉主要内容,写了一些无关内容,原因可能是未理解试题要求。 —语法结构单调,词汇项目有限。
	—较多语法结构或词汇方面的错误,影响对写作内容的理解。
	一缺乏语句间的连接成分,内容不连贯。
	信息未能传达给读者。
0	未能传达给读者任何信息
	内容太少,无法评判;写的内容均与所要求 内容无关或所写内容无法看
	清。

第二节 读后续写(满分25分)

读后续写评分原则:

- 1. 本题总分为25 分, 按5 个档次给分。
- 2. 评分时, 先根据所续写短文的内容和语言初步确定其所属档次, 然后以该档次的要求来衡量、确定或调整档次, 最后赋分。
- 3. 词数少于130 的,从总分中减去2分。
- 4. 评分时,应主要从以下三个方面考虑:
 - (1) 与所给短文及段落开头语的衔接程度;
 - (2) 内容的丰富性; 应用语法结构和词汇的丰富性和准确性;
 - (3)上下文的连贯性。
- 5. 拼写与标点符号是语言准确性的一个重要方面,评分时,应视其对交际的影响程度予以考虑。
- 6. 如书写较差以致影响交际,可将分数降低一个档次。

各档次给分范围和要求

档 次	描述
	—与所给短文融洽度高,与所提供各段落开头语衔接合理。
第五档 (21—25)	一内容丰富,所使用语法结构和词汇丰富、准确,可能有些许错误,但完全不会影响意义表达。一有效地使用了语句间的连接成分,使所续写短文结构紧凑。
	一有双地使用了语句问的是接成刀,使用实与应义结构紧接。 一与所给短文融洽度较高,与所提供各段落开头语衔接较为合理。
第四档 (16—20)	—内容比较丰富,所使用语法结构和词汇较为丰富、准确,可能有些许错误,但不 会影响意义表达。
	一比较有效地使用了语句间的连接成分,使所续写短文结构紧凑。
第三档(11—15)	一与所给短文关系较为密切,与所提供各段落开头语有一定程度的衔接。 一写出了若干有关内容,应用的语法结构和词汇能满足任务的要求,虽有一些错误
(11 10)	,但不影响意义表达。 一应用简单的语句间连接成分,使全文内容连贯。
Arte Lista	—与所给短文有一定的关系,与所提供各段落开头语有一定程度的衔接。
第二档 (6—10)	—写出了一些有关内容,语法结构单调,词汇项目有限,有些语法结构和词汇方面的错误,影响了意义的表达。
	—较少使用语句间的连接成分,全文内容缺少内容连贯。
free late	—与所提供短文和开头语的衔接较差。
第一档 (1—5)	一产出内容太少,语法结构单调,词汇项目很有限,有较多语法结构和词汇方面的错误,严重影响了意义的表达。
	—缺乏语句间的连接成分,全文内容不连贯。
0分	白卷、内容太少无法评判或所写内容与所提供内容无关。

附:

听力原文

Text 1

- W: The jacket I ordered online for my dad last week still hasn't arrived.
- M: Delivery companies are always extra busy around the holidays. Give it a few more days. (1)
- W: I'm going to give them a call. I'll return it if they can't deliver it before Christmas Day.

Text 2

- W: Let's go camping this weekend. The weather is going to be perfect for a hike in the woods.
- M: That sounds great, but honestly, I've had such a long week. I think I'll just relax around the campsite and do some fishing. (2)
- W: Sure. Maybe bring your guitar too.

Text 3

- M: I'm volunteering at the community center again this weekend. This time, we're organizing an event for the elderly.
- W: Nice! Last time you cleaned the park, right? It's cool that they have so many kinds of programs. I just wish they would do these activities more often, though. (3)

Text 4

- W: This movie was great! I really enjoyed seeing the main character travel around the world.
- M: I'm glad you liked it. For me, the friendship between the characters was the best part. (4) It was so meaningful, especially since they came from different cultural backgrounds.

Text 5

- M: How about we play beach volleyball? It's such a nice day.
- W: Honestly, I'm happy just lying here under the tree, reading my book. (5)
- M: All right, but later let's have dinner at that new restaurant. I heard their seafood is amazing.

Text 6

- M: How was your weekend away in the mountains?
- W: Wonderful! I found a small village hidden between the hills.
- M: Really? Anything interesting there?
- W: Oh, yes! The village has a rich history. I came across an ancient well right next to an old stone house that looked empty. (6) And when I walked further, I crossed a bridge and found a small school, with only 12 students!
- M: That's amazing!
- W: Yeah, most of the villagers were elderly, but they were super friendly. One of them gave me a tour. (7)

Text 7

- W: The weather is getting hotter every year. It's not even May yet and it already feels like summer! (8)
- M: Yes, climate change is real for sure.
- W: Right. I'm really worried about the future. What do you think people should do?
- M: Well, reducing energy use at home is a start. Like turning off lights when not in use.
- W: That's a good idea. And planting trees could help too! (9)
- M: Definitely. Even planting one tree can make a difference over time. I've also heard eating less meat helps.
- W: True, but it's hard for some people to change their diet completely. Maybe just cutting back a bit?
- M: Yeah, small steps are better than nothing.

Text 8

- M: I can't wait to go to the music festival this weekend! (10) (11)
- W: Who's playing?
- M: There will be many international artists, mostly from Britain and America. (10) But I'm really excited about my favorite Canadian band showing up. Oh, and there are some amazing Japanese rock groups performing too.
- W: Exciting!
- M: Yeah! And it's not just music. There'll be food trucks and a market with music-themed stuff like T-shirts and posters.
- W: Sounds fun! So what's your plan for the day?
- M: I plan to get there before it opens at 11:00, otherwise I'd spend so much time waiting in line to get in. (11)
- W: Will you go to explore the food area? (12)
- M: Probably not. I mean, the food is always good and there's a ton of variety, but from past festivals, I know it's going to be pricey. (12)

Text 9 (第16题为推断题)

- W: Jake, are you joining in the cooking competition organized by the company?
- M: Yeah, I signed up already!
- W: Cool! What are you planning to make?
- M: A homemade pizza my grandmother taught me. It takes a lot of materials and much time, but it's totally worth it!
- W: That sounds delicious. Have you been practicing it lately?
- M: Definitely! I made it twice last week. I even changed the cooking steps a bit to make it taste better. (13)
- W: I'd love to try it sometime.
- M: Well, I'm having a dinner party this Friday. (14) Why don't you and Bob come over? I'm planning to make the dish again and get some feedback. (14)
- W: We're in! Are there any prizes for the competition? I heard there are like 30 staff joining. (15) Sounds tough!
- M: Yeah, the winner will get a brand-new set of cooking tools, and the top three get gift cards. Everyone else will get a bottle of wine, (15) so it's not bad!

Text 10 (第20题为总结题)

To address traffic challenges and improve daily travel, the city government is making several changes to make transportation safer, more convenient and environmentally friendly.

We will improve public transportation by adding more buses and trains to reduce traffic on the roads. We are also planning to start using more electric buses to reduce air pollution and create a cleaner environment for everyone. Additionally, new bicycle paths will also be built across the city to encourage cycling, (17) which will help reduce the traffic pressure and encourage a healthier lifestyle. To improve road conditions, broken streets will be repaired, (18) and traffic light systems will be updated. Carsharing programs will be introduced to reduce the number of vehicles on the road. Instead of owning a car, people can rent one when needed. Parking spaces will also be better organized to reduce traffic jams in busy areas and make parking more convenient. (19) For those who travel on foot, wider sidewalks and safer crossings will be built to make walking safer and more convenient.

We thank you for your support as we work together to create a better city for everyone.